
waarmee nu moet worden gewerkt,
veel eerder dan 2008 of 2010 voor
vele bedrijven de normen te gaan
halen, waarvan men nu nog zegt dat
die volstrekt onhaalbaar zijn.
Dat vakmanschap waar de heer

Pitstra over sprak, is goed in de
Nederlandse land- en tuinbouw. Zie
bijvoorbeeld allerlei vernieuwende
ontwikkelingen die er in de agrari-
sche sector aan de gang zijn. Ik
verwijs wat dat betreft naar de
samen met de landbouwuniversiteit
verleden week gepubliceerde atlas
over de plattelandsvernieuwing. Dat
bewijst alleen maar dat die agrari-
sche sector nog veel meer vermag
dan hij soms zelf denkt. Als wij dit
niet doen, is er niets op enig
moment. Daarom doe ik een
dringend beroep op de heer Pitstra
om dit wetsvoorstel, net als de
fractie van GroenLinks aan de
overzijde, te steunen.
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Minister De Boer: Voorzitter! Ik wil
aansluiten bij de laatste opmerkingen
van mijn collega. Ik denk dat hetgeen
waar wij vandaag mee doende zijn,
een prachtig voorbeeld is van de
externe integratie van milieubeleid in
een ander terrein. Het is natuurlijk
heel duidelijk dat wij stappen zetten.
Ik zie de heer Pitstra zijn hoofd
schudden, maar ik vind dat er grote
stappen worden gezet, ook in de
mentaliteit van de sector. Dat is een
gegeven waar je op moet voort-
bouwen, want als er niets verandert
in de houding van mensen, kun je
ook niet verwachten dat op een
gegeven ogenblik het milieubeleid
een integraal onderdeel wordt van
de bedrijfskolom en van de sector. Ik
zeg absoluut niet dat dat op dit
ogenblik 100% gerealiseerd is en dat
er geen zorgen zijn en dat er niet
nog heel grote hobbels te nemen
zijn, maar ik zeg wel dat de manier
waarop met de twee ministeries die
beleid tot stand gebracht wordt, de
manier waarop wij steeds meer
samenwerken met de sector, heel
hoopvol stemt.
Ik deel de zorgen die zijn geuit

over het nitraatbeleid. Ik ben van
mening dat wanneer wij hetgeen wij
nu gepresenteerd hebben, conse-
quent volhouden en voortdurend
blijven monitoren, de kans zeer groot
is dat wij de doelstellingen die wij
geformuleerd hebben, halen. Dat
betekent wel dat wij een buitenge-
woon stevig en robuust beleid

moeten blijven voeren en dat de
zaken die nu nog in de pijplijn zitten
met de nodige voortvarendheid ter
hand genomen zullen moeten
worden.
De doelstelling van die 50% in

2008 is een ambitieuze. Dat geef ik
volledig toe, maar als wij geen
ambitie hebben, halen wij het zeker
niet. De garantie dat wij het halen
kun je nooit geven, maar in deze
situatie is het absoluut mogelijk om
die wel te halen. Daar moeten wij
wel buitengewoon ons best voor
doen. Dat betekent ook dat ik de
discussie over de fosfaatkunstmest
met kritische ogen zal volgen, maar
op het ogenblik dat de fosfaat-
kunstmest gebruikt wordt voor
bijvoorbeeld reparatieactiviteiten,
ben ik daar aanmerkelijk tevredener
over dan wanneer wij natuurlijke
mest zouden gebruiken voor de
reparatie, omdat wij dan weer te
maken krijgen met een verhoging
van het stikstofgehalte. Kortom, wij
gaan verder en wij zullen elkaar nog
diverse keren spreken over dit
buitengewoon boeiende onderwerp.

De beraadslaging wordt gesloten.

Het wetsvoorstel wordt zonder
stemming aangenomen.

De voorzitter: De aanwezige leden
van de fracties van het CDA en de
SGP wordt conform artikel 121 van
het Reglement van orde aantekening
verleend, dat zij geacht willen
worden zich niet met het wetsvoor-
stel te hebben kunnen verenigen.

Ik zeg de Stenografische dienst dank
voor het feit dat wij zonder diner-
pauze hebben kunnen door-
vergaderen, zodat iedereen morgen
tijdig aan Koninginnedag kan
beginnen.

Sluiting 20.55 uur

Besluiten en ingekomen stukken

Lijst van besluiten

De voorzitter heeft na overleg met
het College van senioren besloten
om:

a. de plenaire behandeling van het
volgende wetsvoorstel te doen
plaatsvinden op 13 mei 1997:
Wijziging van onder meer de Wet

op het basisonderwijs, de Interimwet
op het speciaal onderwijs en het

voortgezet speciaal onderwijs en de
Wet op het voortgezet onderwijs
inzake schoolbegeleiding (regeling
schoolbegeleiding) (24683);

b. het voorbereidend onderzoek van
het volgende wetsvoorstel door de
vaste commissie voor Wetenschaps-
beleid en Hoger Onderwijs te doen
plaatsvinden op 29 april 1997:
Wijziging van de Wet op het hoger

onderwijs en wetenschappelijk
onderzoek, houdende aanpassing
van de toelatingsregels tot opleidin-
gen (25225).

Lijst van ingekomen stukken,
met de door de voorzitter
terzake gedane voorstellen:

1. de volgende door de Tweede
Kamer der Staten-Generaal
aangenomen wetsvoorstellen:
Bepalingen inzake het treffen van

een inkomensvoorziening voor
gewezen zelfstandigen in de
binnenvaart (Tijdelijke wet inkomens-
voorziening gewezen binnenvaart-
ondernemers) (25045);
Goedkeuring van het Verdrag

tussen het Koninkrijk der Nederlan-
den en Canada tot voortzetting van
het op 4/5 december 1986 totstand-
gekomen verdrag inzake de opleiding
van eenheden van de Nederlandse
strijdkrachten in Canada (25199).

Deze wetsvoorstellen zullen in
handen worden gesteld van de
desbetreffende commissies;

2. de volgende regeringsmissives:
een, van de minister van

Buitenlandse Zaken, ten geleide van
het voorontwerp voorlopige agenda
van de 52ste zitting van de Alge-
mene Vergadering der Verenigde
Naties (document A/52/50) (griffienr.
119719);
een, van alsvoren, ten geleide van

het op 9/16 december 1996 te Hong
Kong totstandgekomen verdrag tot
wijziging van de Overeenkomst van
17 september 1986 tussen de
regering van het Koninkrijk der
Nederlanden en de regering van
Hong Kong inzake luchtdiensten (Trb.
1997, 23), alsmede een toelichtende
nota bij deze verdragswijziging
(griffienr. 119720);
een, van alsvoren, houdende

vertrouwelijke mededeling van de op
16 januari/27 februari 1997 en 3/14
maart 1997 te ’s-Gravenhage
totstandgekomen notawisselingen
tussen de regering van het Koninkrijk
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